
Vragen SP over gevolgen uitblijven harmonisatie vermogenstoets kwijtschelding 
 
Tot dit jaar hadden alle Utrechters met recht op bijstand ook automatisch recht op 
kwijtschelding van gemeentelijke belastingen. Vanaf 1 januari 2017 gelden echter andere 
regels voor de hoeveelheid vermogen die arme Utrechters mogen hebben om in aanmerking 
te komen voor kwijtschelding van de belastingen. Daarbij moet dit ‘ vermogen’ in de context 
worden gezien: het gaat hier om bedragen tot 2.269 euro. Dat bedrag is nog kleiner dan het 
Nibud voorstelt wat mensen minimaal op de bank moeten hebben om de ergste dingen die 
hen in het leven kunnen overkomen te kunnen opvangen.  
 
Op verzoek van de gemeenteraad heeft de wethouder de verantwoordelijk staatssecretaris 
om harmonisatie gevraagd van de regels voor de bijstand en de kwijtschelding gemeentelijke 
belastingen. Helaas blijft dit voorlopig zonder resultaat, een situatie waar de wethouder zich 
bij neerlegt. 
 
Inmiddels zijn na het op de mat vallen van de eerste aanslagen bij de SP diverse noodkreten 
binnengekomen van getroffen Utrechters. Het gaat om aanslagen van honderden euro’s die 
zij niet kunnen opbrengen. Bovendien voelen zij zich gestraft voor het kleine zakcentje dat ze 
gespaard hebben voor onvoorziene omstandigheden of bijvoorbeeld een 
begrafenisverzekering. 
 
Dit leidt bij de SP fractie tot de volgende vragen: 
 

1. Het aantal personen dat geen kwijtschelding gemeentelijke belastingen meer krijgt 
wordt geschat op 1500. Is inmiddels bekend om hoeveel personen het in 
werkelijkheid gaat? 
 

2. Als alternatief wordt in een brief van het College genoemd dat door de maatregel 
getroffen personen samen met buurtteammedewerkers kunnen nagaan of er recht is 
op bijzondere bijstand ter compensatie. Is het college het met de SP eens dat dit een 
oplossing is die veel tijd in beslag gaat nemen en voor velen te laat is om boven water 
te blijven? Hoe worden getroffen personen van deze mogelijkheid op de hoogte 
gebracht? Zijn er andere, snelle en adequate oplossingen voorhanden?  
 

3. In de commissie M&S van 11 oktober stelde de SP de vraag wat de kosten zijn van het 
landelijk inlichtingenbureau en hoe daarmee om te gaan. In het verslag is het 
antwoord niet terug te vinden. Is hier inmiddels meer over bekend?  
 

4. Wat zouden de consequenties zijn als de gemeente Utrecht haar tot 1 januari 2017 
gehanteerde beleid t.a.v. kwijtschelding zou voortzetten? Is het überhaupt mogelijk 
om de nieuwe beleidslijn met nog een jaar uit te stellen? Zo nee waarom was dat 
hiervoor wel mogelijk?  

 


